

# The Difference Between Islam and Christianity

## How Islam and Christianity are different- Part 1 of 3

Many people believe that Islam and Christianity are similar “religions.” Perhaps this is because Christians and Muslims both claim that their God is the God of Abraham and Creator of all things. While there may be some beliefs that Christians and Muslims have in common, they have different views about God, man and “the way to heaven.”

### A different view of God

Most, if not all Muslims will say that God is perfectly righteous. Yet, the Muslim understanding of the description “perfectly righteous” does not line up with what the Bible teaches about God’s absolute righteousness. Most, if not all Muslims believe that if a man asks God for forgiveness and stops his sinning, God can forgive him. Most Muslims, and in fact most people, do not realize that according to the Bible, God cannot forgive this way. I understand my statement may seem shocking so please let me explain what I mean.

According to the Bible, because God is absolutely perfect in His righteousness, each and every sin must be punished because He is the God of perfect righteousness. *“The LORD is upright; he is my Rock, and there is no unrighteousness in him” (Psalm 92:15)*. This makes it impossible for sinful beings to dwell in His presence. *“You are of purer eyes than to behold evil, and cannot look on wickedness” (Habakkuk 1:13)*. He cannot judge according to human standards, He cannot accept plea bargains. *“For the LORD your God is the God of gods and the Lord of lords, the great, the mighty, and the awesome God who does not show partiality nor take a bribe.” (Deuteronomy 10:17)*.

Every human being has broken God’s laws. We are all guilty of breaking God’s laws. The Bible says that though God desires to be merciful, He cannot violate His own perfect righteousness by excusing those who are guilty. *“The LORD will by no means leave the guilty unpunished” (Nahum 1:3)*. He cannot overlook our sin. It has to be punished. This is not only true for what some people call “big sins,” it is true for sins that everyone has committed at some time or another. For example, Jesus said that if we call someone a fool, we are guilty enough to go to hell. *“You have heard that the ancients were told, ‘YOU SHALL NOT COMMIT MURDER’ and ‘Whoever commits murder shall be liable to the court.’” But I say to you that everyone who is angry with his brother shall be guilty before the court; and whoever says to his brother, ‘You good-for-nothing,’ shall be guilty before the supreme court; and whoever says, ‘You fool,’ shall be guilty enough to go into the fiery hell” (Matthew 5:21-22)*.

I have heard many Muslims say something like, “God is all merciful and because He is God, He can do anything He wants to do, including forgive sins.” In contrast, the Bible teaches that in order to forgive, God made a way to do so while still punishing the sin.

This different view of God is the foundational difference between Islam and the teaching of the Bible. The Muslim’s view enables the belief that as long as a person’s good outweighs his bad, God can forgive their “mistakes” and accept him into His presence. This understanding of “the way to heaven” is completely different and in fact, opposite of the biblical teaching on the subject.

### A different view of man

If I ask a Muslim if he is a sinner, he will normally answer something like, “Of course I am sinner. Nobody is perfect.” Muslims refer to sins as “mistakes.” Having been taught to think this way, they have difficulty perceiving the detestable nature of sin before the Holy God. The fact that everyone “makes mistakes” serves as an excuse.

In contrast, the Bible teaches that God deserves and commands that we love and obey Him with all our heart, with all our soul and with all our mind, ALL OF THE TIME, CONTINUALLY and PERFECTLY. When we fail to obey Him even in the smallest sin, we betray Him. We rob Him of the love/obedience He deserves and commands.

God deserves and has the right to command perfect obedience from a heart of love every second of our life. He has the right to expect us to love Him with all of our being, perfectly, all of the time! This is why the Law says, *“You shall love the LORD your God with all your heart and with all your soul and with all your might” (Deuteronomy 6:5)*. The Bible teaches that if we fail to do so, we are wicked in God’s sight no matter how we appear in comparison to other people.

Under this absolute demand for obedience, if a man commits just one sin in all his life, he has failed to love God with all his heart and is considered unacceptable and unclean before the Holy God.

In summary, since all people are guilty of breaking God’s laws and since the Holy God cannot let the guilty go unpunished, we should logically ask the following question: “If these things are true, then how can there be any hope? It seems like everyone is headed for hell!” But the good news of the Bible is that God Himself made a way for us to receive forgiveness while at the same time punish the sins. God sent Jesus to take the punishment that we deserve. All who repent and trust in Him alone for salvation receive forgiveness of their sins. We urge you to do so. There is no other way to receive forgiveness except through Him.



# أوجه اختلاف بين الإسلام والمسيحية

يعتقد كثيرون أن الإسلام والمسيحية ديانتان متشابهتان وذلك ربما على أساس ادعاء كليهما أن إلهما إله النبي إبراهيم وخالق الكون. بينما توجد عقائد مشتركة بين المسلمين والمسيحيين، فإن كلا من الفريقين يختلف عن الآخر فيما يتعلق بالله والإنسان والطريق إلى الجنة.

## فكرة مختلفة تجاه الله

يقول المسلمون إن الله تعالى بار وصالح وطاهر تمامًا ولكن معنى صلاح الله التام لدى المسلم لا يوافق ما يعلمنا عنه الكتاب المقدس (أي كلمة الله الموحى بها من توراة موسى إلى إنجيل يسوع المسيح، ويسوع اسم المسيح في الإنجيل. نظيره في القرآن عيسى بن مريم). فإن المسلم يعتقد أن الله قادر على غفران ذنوبه إن استغفر الله وتوقف من ذنبه. لا يدرك المسلمون ولا معظم البشر أن الله عاجز عن الغفران بهذه الطريقة، حسب الكتاب المقدس. ربما هذا القول فظيع ولذلك أطلب سماحك لي أيها القارئ أن أفسر المعنى.

وفقًا للكتاب المقدس، كل معصية يجب أن تُعاقب لأن الله عز وجل صالح تمامًا «ليخبروا بأن الرب مستقيم. صخرتي هو ولا ظلم فيه.» (المزمور 92: 15) من المستحيل أن يظل كائن ظالم أو أثيم في حضرته «عينك أظهر من أن تنظرا الشر ولا تستطيع النظر إلى الجور.» (حقوق 1: 13) لا يحكم الله حسب المعايير البشرية، ولا يعقد الصفقات مع الخطاة «لأن الرب إلهكم هو إله الآلهة ورب الأرباب الإله العظيم الجبار المهيب الذي لا يأخذ بالوجوه ولا يقبل رشوة.» (التثنية 10: 17)

قد تعدى كل إنسان أوامر الله. كلنا مذنبون وقد جنينا ذنبا على الله. مع أن الله رحيم كل الرحمة. إلا أنه لن يخالف صلاحه أو قداسته بعفو الذنب «الرب لا يبرئ البتة.» (ناحوم 1: 3) لا يتغاضى الله عن الإثم، فلا بد أن تعاقب الخطيئة، الكبائر كانت أم الصغائر. مثال ذلك قول يسوع المسيح «قد سمعتم أنه قيل للقدماء لا تقتل. ومن قتل يكون مستوجب الحكم. وأما أنا فأقول لكم إن كل من يغضب على أخيه باطلاً يكون مستوجب الحكم. ومن قال لأخيه رقا يكون مستوجب المجمع. ومن قال يا أحمق يكون مستوجب نار جهنم.» (الإنجيل متى 5: 21 – 22)

قد سمعت من مسلمين عدة الرد التالي: "الله كلي الرحمة ولأنه الله القدير، فيستطيع عمل ما يشاء حتى غفران الذنوب." على عكس ذلك فيعلمنا الكتاب المقدس أن الله قد دبر طريقاً من خلاله يغفر المعصية بينما في نفس الوقت يعاقب المعصية. هذه الفكرة المختلفة تجاه الله هي الفرق الأساسي بين الإسلام وتعليم الكتاب المقدس. فكرة المسلم تمكنه أن يعتقد أنه طالما تكون حسناته أكثر من سيئاته، فمن الممكن أن يغفر الله خطاياهم ويقبله في الجنة. هذا المفهوم لطريق الإنسان إلى الجنة وللنجاة من جهنم يوم الدين يتناقض مع مفهوم الكتاب المقدس للموضوع.

## فكرة مختلفة تجاه الإنسان

إن سألت مسلماً إذا كان يعتبر نفسه خاطئاً، فإنه يرد عادة رداً مثل التالي: "طبعاً أنا خاطئ، فلا إنسان كامل بدون خطيئة." لأن المسلم يشير إلى الذنب كخطيئة (مثل غلطة) فلا يدرك كم تكون طبيعة الذنب قدرة ومغضوب عليها أمام الله القدوس والطاهر والصالح، إذ يساوي بين جميع الخطايا ويرى باقي البشر على نفس الوضع (ربما أسوأ منه)، فيعذر نفسه.

على عكس ذلك، وفقاً للكتاب المقدس، فإن الله يطالب بحبنا وطاعتنا له من كل القلب وكل النفس وكل الفكر في كل حين في كل ظرف وبدون استثناء وهو يستحق هذه المحبة والطاعة الكاملة. عندما نقصر في طاعة الخالق حتى في أصغر أمر فإننا نخونه ونفشل في إعطائه الحب والطاعة التي يستحقها ويأمرنا بها.

لله الحق أن يأمرنا بالطاعة الكاملة النابعة من قلب محب ومخلص له في كل لحظة من حياتنا. إن الكتاب المقدس يعلمنا أن الله قد خلقنا ووفر لنا كل ما نحتاج إليه خلال أيامنا على الأرض. «وقال الله إني قد أعطيتكم كل بقلٍ يبزر بزرّاً على وجه كل الأرض وكل شجر فيه ثمرٌ شجر يبزر بزرّاً لكم يكون طعاماً. ولكل حيوان الأرض وكل طير السماء وكل دابة على الأرض فيها نفس حية أعطيت كل عشب أخضر طعاماً. وكان كذلك.» (التكوين 1: 29 – 30 في التوراة) يعطينا الله كل نفس نتنفسه. بما أن الله خلقنا وهو من يعولنا ولأنه الإله الحي، فهو على حق أن يطالب بحبنا له من كل كياننا، كل حين وبتمام الطاعة. لذلك يقول الله في شريعة النبي موسى، «فتحب الرب إلهك من كل قلبك ومن كل نفسك ومن كل قوتك.» (التثنية 6: 5) تعلمنا كلمة الله في الإنجيل أننا إذ فشلنا في ذلك فإننا قد صرنا أشراراً في نظر الله على الرغم من مظهرنا الصالح بالمقارنة مع غيرنا.

في ظل هذا الأمر المطلق، إن ارتكب إنسان أثماً واحداً في عمره، لقد فشل أن يحب الله من كل القلب ونتيجة ذلك أنه فذر وغير مقبول عند الله القدوس والطاهر. على سبيل المثال، إذا نظر رجل إلى امرأة (غير زوجته) ليشتيهيها في قلبه، فقد فشل أن يطيع الله من كل القلب، ويصير زانياً في نظر الله وقد تمرّد على حكم الله! إن كذب إنسان مرة واحدة بعمره، فقد احتقر أمر الله عز وجل وجعل نفسه دنساً وغير مقبول لله.

خلاصة القول، حيث إن جميع الناس مذنبين في كسر قوانين الله وحيث إن الله القدوس لا يستطيع أن يدع المذنب دون عقاب، ينبغي أن نسأل السؤال المنطقي التالي: "إذا كانت هذه الأمور صحيحة، فكيف يمكن أن يكون هناك أي أمل؟ يبدو أن الجميع في طريقهم إلى جهنم!" ولكن الأخبار السارة في الكتاب المقدس هي أن الله نفسه وضع طريقة بالنسبة لنا لننال الغفران وفي الوقت نفسه يعاقب الخطايا. الله أرسل يسوع المسيح لحمل العقوبة التي نستحقها. كل الذين يتوبون ويؤمنون به وحده للخلاص ينالون المغفرة من خطاياهم. ونحن نشجعكم على القيام بذلك. لا يوجد هناك طريقة أخرى للحصول على المغفرة إلا من خلاله.



[www.TaoandTawheed.com](http://www.TaoandTawheed.com)

[www.Arabic-English-Tracts.com](http://www.Arabic-English-Tracts.com)

Email: [info@TaoandTawheed.com](mailto:info@TaoandTawheed.com)